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2016 Aprilé 

 

 

01.04.16 Columbus voer op de Baskische ñMapa Mundiò naar Amerika waar de Basken al eerder gingen vissen. 

De Basken gingen al op walvissen jagen vóór de kust van Newfoundland (Canada) vóór Columbus Amerika 

ñontdekteò.  

Maar er is nog een tweede ñMapa Mundiò: die van de Baskische ballingen! Daarop komen er sedert 1977, 

na de Francodictatuur, 37 Staten voor waar Basken naartoe werden gesleept omdat Spanje voorgoed van hen af 

wilde zijn.  

De Baskische historicus, Iñaki Egaña, zette alles eens op een rijtje. In het boek ñIheslariak - El exilio Vascoôô, 

uitgegeven door "Euskal Memoriaò waren er maar liefst 50 paginaôs nodig om al die ballingen te vermelden. 

Duitsland: De meest bekende was Federico Krutwig (die later nog in ons land, met de weduwe van Lode Claes  

samenwoonde) maar verder waren er ook nog Benjamín Ramos, Emile Kanze, Paulo Elkoro en Tomas 

Elgorriaga Kunze.  

Andorra  In 1979 en 1982 werden er, bij twee razziaôs, 12 Basken gearresteerd 

Oostenrijk : ving in 1977 voormalige ETA-leden op nadat Spanje met enkele Europese landen een internationaal 

akkoord sloot  

Vlaanderen ving na de Burgeroorlog al vele Baskische kinderen op. De Baskische president Agirre werd op zijn 

vlucht tijdelijk opgevangen in het klooster van Zevenkerken en door de Vlaamse familie Tirlemont. Nadien 

kwamen de medestichters van ETA, Iulen Madariaga en Txillardegi. 
Net als Oostenrijk werden in ons land in 1977 ETA-leden opgevangen nadat in Spanje de democratuur was 

uitgebroken, twee jaar na de dood van Franco: Jokin Gorostidi, Mario Onaindia, en Xabier Larena. In 1996 

moesten alle zeilen bijgezet worden om de vluchtelingen Rakel García en Luis Moreno (en hun zoon) hier te 

houden. Deze ñstrijdò duurde 10 jaar omdat Stefaan De Clerck zijn jas draaide toen hij plots minister van 

Justitie mocht worden!!!  

In 2013 werd Jaione Jauregi gearresteerd in Gent. 

Denemarken ving in 1977 eveneens vijf voormalige ETA-leden op in het kader van een Europees akkoord. 

Noorwegen ving in 1977 eveneens ETA-leden op. Korte tijd nadien kwamen die allemaal terug!!!  

Ierland en het Verenigd Koninkrijk : Arrestaties: Iñigo Makazaga in 2001; Zigor Ruiz, Ane López Monge en 

Iñigo Albisu in 2007; Iñaki de Juana in 2008; Arturo Villanueva in 2009; Fermin Vila in 2010. Allen werden ze 

uitgewezen op vraag van Madrid. Nu zit er  Antton Troiti¶o nog. ñVrijò, maar ook weer niet... 

Nederland: Esteban Murillo, Marc Rodríguez en Alex Casas werden tussen 1999 en 2003 gearresteerd en 

uitgewezen.  

Italië  speelde ook hier een dubbelrol: Pablo Gómez Ces werd in 1988 ingeruild voor 3 Rode Brigadisten. Karlos 

García Preciado en Lander Fernández zaten een jaar vast en werden dan vrijgesproken.  

Portugal: Josu González Istillarte verongelukte er in 2002. Garikoitz García Arrieta en Iratxe Yáñez werden in 

2010 uitgeleverd. José Luis Telletxea werd na 6 jaar harde strijd (1996-2002) vrijgelaten. Nu zit er Andoni 

Zengotitabengoa vast in Monsanto (Lissabon) en daarbij mag hij amper zijn familieleden zien. 

Zwitserland onderhandelde in 1976, 1999 en 2005 maar in 2002 werd  Emile Kanze er gearresteerd. 

Argentinië: weigerde in 2005 Josu Lariz uit te leveren! Hij trok later naar Uruguay.  

Brazilië: Joseba Gotzon Vizán werd er in 2013 gearresteerd, ontving er 50.000 steunbetuigingen en kreeg asiel. 

Canada: Gorka Perea en Eduardo Plágaro die sedert 1997 in Québec verbleven werden in 2005 uitgeleverd. Er 

werd een documentaire, óó£cho du silenceôô, over gemaakt die veel succes had.  

Chili : Bestemming van vele Basken na de Burgeroorlog. Dictator Pinochet stimuleerde de ballingschap niet. 

Uitzondering werd gemaakt voor Julen Madariaga wiens vader er na de Burgeroorlog opgevangen werd.  

Costa Rica: Goio Jiménez werd er gearresteerd, vreselijk gefolterd (elektroden onder de tong) en in 1986 

uitgeleverd. 

Cuba vormde door zijn revolutionaire natuur een aantrekkingskracht maar er waren ook vele ñintrigesò en 

ñmanipulatiesò (aldus Ega¶a).  Jos® Mar²a Larretxea overleed er in 1984 en Luziano Izagirre in 2012. 

Ecuador: Ćngel Aldana en Alfonso Etxegarai werden er in 1986 gearresteerd en door ñMadridò (straffeloos) 

gefolterd met de bedoeling  een kidnapping door ETA op te klaren.  

Iets gelijkaardigs gebeurde er met de universiteitsprofessor, Marina Karazo, die gearresteerd en gefolterd werd. 

Ze had contacten met tegenstanders van het regime. Uiteindelijk kreeg ze asiel in Zweden waar ze nu woont.   

El Salvador: Pakito Arriaran trok als ETA-strijder naar Venezuela en later naar El Salvador. Daar werd hij, als 

guerrillastrijder door de politie doorzeefd. 

Verenigde Staten: Mikel Uriagereka schoot zichzelf in 1982 een kogel door het hoofd op het vliegveld van San 

Francisco toen hij op het punt stond uitgeleverd te worden aan Spanje. Ramon Aldasoro werd in 1997 in Miami 

gearresteerd. Hij zit nu in de gevangenis in Murcia. ../.. 
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Mexico: Wordt doorgaans als een asielgebied beschouwd. Toch hebben de Basken er slechte ervaringen: Tomás 

Linaza werd er gefolterd terwijl José Luis Salegi slachtoffer werd van een dodelijk aanslag.  Bovendien werden 

een boel Basken uitgeleverd. De laatste, Hilario Urbizu, werd in 2015 gearresteerd voor beschuldigingen van 35 

jaar eerder terwijl hij 65 jaar was. 

Nicaragua: Basken die vervolgd werden konden indertijd rekenen op de bescherming van de Sandinisten. Joxe 

Mari Igerategi kwam in Vitoria-Gasteiz om het leven door de bom die hij bij zich had. Ina Zeberio verloor het 

leven in een vuurgevecht met de ñBaskischeò politie in Gernika. Lutxi Urigoitia werd later  in Baskenland, door 

de politiediensten doodgeschoten bij een arrestatie.   

Dominicaanse Republiek: Eugenio Etxebeste Antton, nummer 2 binnen ETA, werd er in 1984 door Frankrijk 

naartoe gedeporteerd. Later bleek dat de Staatsvuiligheid ontvoering met executie had beraamd. Nadat de 

vredesonderhandelingen ETA-Socialistische Regering González in Algiers in 1992 mislukt waren werd hij weer 

naar de Dominicaanse Republiek versleept! Daar werd hij, samen met andere Basken, slachtoffer van alle 

mogelijke pesterijen door de Spaanse Regeringé 

Uruguay: Hier werden in 1989, net als in Ecuador, Basken ontvoerd en gefolterd om een ETA-ontvoering in 

Spanje op te lossen: Pilar Arce en Antonio Hern§ndez. ñIedereenò herinnert zich de manifestaties (ñHospital 

Filtroò in 1992) om de honger stakende Basken uit Spanje weg te houden. Daarbij verloren 2 Uruguayanen het 

leven. Beelden: https://youtu.be/L5BflPYahHk 

Venezuela: een groep niet-offici±le Spaanse ñpolitiemannenò (om ze geen ñhuurmoordenaarsò te noemen) kwam 

er de Basken Jokin Alfonso Etxeberria en Espe Arana vermoorden in 1980. Vijf jaar later werden gewapende 

Spaanse huurmoordenaars gearresteerd in de buurt van huizen waar Basken woonden. In 1989 kwam het tot een 

vuurgevecht met hen. Het laatste hoofdstuk was de Zaak De Juana die er onlangs naartoe trok. De politieke 

vluchtelingen Juan Miguel Barsesi en Luis Mari Zuluaga stierven er door ziekte.  

Angola: Hier verbleef charismatisch ETA-leider Txomin Iturbe Abasolo tijdelijk. Idem Iñaki Rodríguez (1987). 

Algerije  was toevluchtsoord voor tientallen Basken die er in 1989 zelfs officieel onderhandelden met de 

Regering Felipe González. De onderhandelingen mislukten omdat de PSOE er een potje van maakte, mogelijk 

omdat ze geen akkoord wilden. De delegatie werd dan uitgewezen en daarvoor tekenden de satrapen uit  Madrid 

een gascontract!!!  

Later kwam Patxi Hernández er terecht. Hij werd er in 1995 vastgehouden in een militaire zone, zonder 

documenten, zonder levensvoorzieningen  of  werk en bij temperaturen van 50 graden.  

Burkina Faso: 

De (linkse) Regering Sankara (1983) opende de deuren voor de Baskische vluchtelingen maar bij een 

Staatsgreep in 1987 werd hij vermoord.  

Kaapverdië was in 1980 één van de armste landen ter wereld. Op vier jaren tijd werden er 19 Basken naartoe 

gedeporteerd.  Angel Lete, Endika Iztueta en Juanra Aranburu stierven er! In 1999 stortte er een vliegtuig neer 

waarin vijf familieleden van de banneling Emilio Martínez de Marigorta het leven. Onder hen zijn driejarige 

zoon, Ibai. Twee voormalige gedeporteerden, José Miguel Bustinza en Patxi Rementeria kwamen later, eens 

terug in Bilbao, om het leven.  Bustinza werd in 1997 in Bilbao (samen met Salvador Gaztelumendi) door 

Guardia Civiles in een hinderlaag gelokt en afgemaakt. Patxi Rementeria kwam samen met 3 anderen om het 

leven toen in de wijk  Bolueta (in Bilbo) de auto vol springstof  die voor anderen bedoeld was tot ontploffing 

kwam.  

Gabon: Hier verbleef Txomin Iturbe tijdelijk, in 1986. 

Mali : Na de mislukte onderhandelingen in Algerije en de dood van Txomin Iturbe stuurde Algiers Iñaki 

Arakama en Belén González Peñalva  naar Mali.  

Sao Tomé Alfonso Etxegarai die in 1985 eerst in Ecuador werd gesleept werd nadien, in 1986, verbannen naar 

Sao Tomé. Daar zit hij nu al 30 jaar!!!  

Senegal: Juanra Aranburu stierf en 1985 toen hij aan het zwemmen was met zijn zoontje. Met hem speelden de 

inboorlingen Russische roulette!!!  

Togo: Francisco Javier Alberdi stierf er in 1989. In 1984 hield hij er een langdurige hongerstaking. 

Túnesië: In 1986 werd er door Staatssecretaris Vera op hoog niveau (slaven-) handel gedreven. Maar Tunesië  

ging niet over tot opname van Basken.   

 

Sedert het einde van de Spaanse Burgeroorlog in 1936 dienden of moesten 170.000 Basken hun land verlaten. 

 

 

 

 

https://youtu.be/L5BflPYahHk
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02.04.16 Hoewel Barça vanavond verloor blijven ze nóg de beste ploeg 

In Spanje werd vanavond om 20.30 u de ñcl§sicoò Barça ï Madrid gespeeld. Dit is geen ñordinair 

voetbalmatchkeò maar wel een duel tussen Cataloni± en Madrid. De Catalanen zeggen terecht: 

 ñBarça es mes que un clubò 

ñBar­a is m®®r dan een clubò 

[De niet ï Catalanen lachen dan en zeggen ñBar­a es mes que un club, es un puticlubò (hoerenkot)] 

Barça staat al 10 punten los maar je weet maar nooit. 

En werd ook een laatste hulde gebracht aan ñel Flacoò (ñde smalleò) Johan Cruijff (ginder uitgesproken als 

ñJochan Krwiefò. 

Hij schonk de Catalanen hun fierheid terug en in de eerste clásico met Cruijff (februari 1974) gingen ze met 0 ï 

5 winnen! In het Bernabéu -stadion in Madrid!!! De Smalle liet ze sterren zien! Hij scoorde de beslissende 0 ï 2 

dat de doodsteek betekende. 

 
De stadionklok, toen! 

Cruijff werd nu, bij zijn dood, nét niet heilig verklaard maar het scheelde niet veel. Hij leerde NOOIT Catalaans 

spreken maar noemde zijn eerste zoon wel Jordi, naar de Catalaanse, ñnationale heiligeò. 

Er kwamen een paar dagen lang duizenden mensen in Nou Camp een laatste groet brengen: vuist in de hoogte, 

tranen in de ogen, soms knielend. Dat waren geen ñvoetbalhooligansò maar ñCatalanenò. In Spanje is voetbal 

ñpolitiek voor de politiek ï ongeschooldenò. 

En dat van die taal was niet zo erg want als je hoort hoe hij het Spaans verkrachtte ÉN HET NEDERLANDS!  

Het werd ñCruijffiaansò genoemd: 

ñHun verdediging was een geitenkaasò  

"Italianen kennen niet van je winnen, maar je ken wel van ze verliezen." 

"Italië heb een paar hele goeie voetballers, maar die moet je dan wel de bal spelen, zodat ze kunnen voetballen." 

"Ieder nadeel heb zijn voordeel." 

 
Foto: Wikipedia 

 

E®n van de ñdiscipelenò van Cruijff is de onvolprezen Pep Guardiola, de huidige trainer van Bayern. Pep 

Guardiola is een 200 % Catalaan die bij de laatste verkiezingen in Catalonië zelfs op een kieslijst stond terwijl 

die verkiezingen eigenlijk verboden wordené.  

Dan moeten wij het doen met kerels als Hein Vanhaezebrouck (Kortrijk 1964) die ooit op TV zei ñHet schijnt 

dat mijn familie van ergens uit Noord ï Frankrijk komtò.   

Die wist niet eens van het bestaan van het stadje Hazebroek ï Hazebrouck, op 70 km van waar hij geboren 

werd.. 
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02.04.16 ñDe partij Podemos zit in het ETA-milieuò.  

Dit is niet de mening van één of andere  Spaanse toogprofeet maar van o.a. de Spaanse PP - Minister van 

Justitie, Rafael Catalá en van de vice partijsecretaris communicatie van de PP, Pablo Casado. 

               
Minister Catalá (L) en Pablo Iglesias, samen met Iñigo Errejón, de partijstrategen van Podemos. 

 
Waarom zou een minister dergelijke zottepraat uitkramen? Omdat Podemos ñdreigtò in een Spaanse Regering te 

stappen, samen met de Socialisten, en dan zou het wel eens kunnen dat de PP voor lange tijd naar de oppositie 

verwezen wordt. Ook de PNV heeft al toegezegd mee te doen en voor de PP zijn dat ñBaskische separatistenò!!!  

De PP, nu ze toch aan het woord waren, verwijt Podemos ook nog dat ze Arnaldo Otegi de kans zullen geven 

ñdeel te nemen aan verkiezingen waarna hij instellingen gaat vuilmaken waartegen hij altijd gemoord en 

ontvoerd heeft!ò Ze noemen Otegi dus ñmoordenaarò terwijl hij daar nooit voor veroordeeld werd!  

Van de eigen PP worden nu vrijwel wekelijks topmensen in verdenking gesteld omdat ze hun zakken gevuld 

hebben met overheidsgeld.  Als de PP niet meer aan de macht is gaan ongetwijfeld nog méér koppen vallen!!! 

 

03.04.16 Ze zijn nog steeds namen aan het zoeken 

In het Fort - Concentratiekamp ñEzkabaò boven Pamplona stierven na de dictatuur 298 mensen waarvan de 

familieleden vaak niet eens wisten dat het gebeurde. De priester die aan de gevangenis verbonden was zorgde 

ervoor dat de gegevens van de overledene in een fles werden gestopt die mee begraven werd. Zodoende ontstond 

de naam ñFlessenkerkhofò. Omdat in de eerste jaren de flessen een kurkenstop hadden die onder de grond 

verging zijn daarvan geen gegevens overgebleven.  

Het Europees parlement heeft zich nu bereid verklaard de namen van alle overledenen op te sporen. Hier is enkel 

de steun nodig van de é Spaanse regering!!! 

 

        
Elk jaar worden de doden herdacht, onder toeziend oog van een vijandige Guardia Civil. (eigen fotoôs) 

 

Spanje is, na Cambodja, het tweede land in de wereld voor wat betreft het aantal verdwenen mensen. Hun 

familieleden werden nadien door de Staat vernederd door de misdadigers die na de Burgeroorlog aan de macht 

bleven en die hun naam mochten ñschenkenò aan straten en pleinen. 

 

 

 

https://www.google.be/imgres?imgurl=http://www.periodistadigital.com/imagenes/2014/11/22/pablo-iglesias-lider-de-podemos-con-su-numero-2-inigo-errejon_560x280.jpg&imgrefurl=http://www.periodistadigital.com/politica/partidos-politicos/2014/12/11/inigo-errejon-podemos-pablo-iglesias.shtml&h=280&w=560&tbnid=4sI4169UU5cn1M:&docid=-2tOaHal9-M1RM&ei=_OsDV9rJG4rwUvD9udAP&tbm=isch&ved=0ahUKEwjat_O8-ffLAhUKuBQKHfB-DvoQMwggKAAwAA
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04.04.16 ñMij bestempelen conservatief gevormd te zijn is simplistischò. 

Tot U spreekt de onlangs benoemde nieuwe bisschop van Vitoria ï Gasteiz en voormalig prior van het 

historische klooster van Roncesvalles 

 
Juan Carlos Elizalde (Mezkiritz, in de buurt van Roncesvalles, 1960)  zegt: ñWe moeten in onze streek opnieuw 

beginnen een weg van vrede en verzoening in te slaanò.  

Zou hij dingen als dit bedoelen:  

        
Bisschop Fernando Sebastian met een tricornio op en een flinke borrel! Rechts: karnaval in Mainz ? 

Fernando Sebastian Aguilar, werd Bisschop van Pamplona en Tudela (1993-2003). Is sedert 2014 Kardinaal) 

In Baskenland wordt dit hoofddeksel gelinkt met ñfoltering en moordò op Basken.  

 

 
Generaal Galindo liet 2 Basken (Lasa en Zabala, die nooit beschuldigd werden van terroristische activiteiten) bij 

nacht ontvoeren in Bayonne en in een villa van de Spaanse Regering in San Sebastian opsluiten en folteren tot 

ter dood! Galindo werd tot 75 jaar veroordeeld maar kwam na 5 jaar vrij! Hartproblemen! Bij een man die geen 

hart had! 
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05.04.16 Eindelijk worden aanvallers van gedenkstenen gestraft  

Nadat de Basken die zich het lot van vermoorde en anoniem in de grond gestopte tegenstanders van Franco 

straffeloos bedreigd konden worden en nadat gedenkstenen straffeloos beklad mochten worden lijkt het erop dat 

daders van dergelijke schandalen ook nog hun gelijk willen halen. 

       
 

Het Supreme Court in Navarra heeft de straffen die eerder tegen de fascistische ñFalangeò uitgesproken werden 

nu bevestigd. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

In Berrioplano werd zelfs de kerkhofmuur niet gespaard! 

 

Voor o.a. het bekladden van o.a. deze muur werden nu straffen tussen anderhalf en twee jaar uitgesproken tegen 

drie personen:  J.I.I.S, gekend als "el Barbas" (de baard) en "pater" (vader) kreeg 2 jaar terwijl  J.L.M. en B.P.I. 

anderhalf jaar kregen voor een delict van ñbedreigingò!  

De veroordeelden gingen ermee akkoord ñeen reeks concrete, openbare acties uit te willen voeren ten voordele 

van de Historische Herinnering om zodoende bij de promotoren ervan een gevoel van rust te cre±renò. 

Maar wie wil er nu tijdens een herdenking naast dergelijk tuig staan? En welk verschil is er met de ñsecretosò 

die er ronddrentelen? 

 
 

Ook dit monument in Igal - Igari werd, kort na de inhuldiging in  2008, besmeurd (eigen foto).  
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06.04.16 ITOITZ: 20 jaar geleden werden in een ultieme protestmanifestatie de kabels doorgeslepené 

In de negentiger jaren kwamen enkele dorpen in Navarra  met de rug tegen de muur maar vooral voorgoed onder 

water te staan ten gevolge van totaal mismeesterde irrigatieplannen: 

 

 
Itoitz 1996, een dorp onder water - maar stoppen voor een foto was op politiebevel verbodené 

(eigen foto, op risico van arrestatie, kort vóór Itoitz definitief onder het water verdween...) 

 

 
 

Op 6 april 1996, Goede Vrijdag,  deden 8 activisten een symbolische, ultieme poging om de bouw van de dam te 

stoppen: Ze zaagden met slijpschijven de kabels van het betontransport door. Daarbij werden ze, nét niet, 

standrechtelijk geëxecuteerd! Om niet beschuldigd te worden van ñclandestiene sabotageò hadden de 

actievoerders de pers uitgenodigd maar die konden ternauwernood de fotoôs ñsavenò!  

De bouw lag nadien voor 9 maanden stil!!! 

De daders werden veroordeeld tot 4 en een half jaar effectieve gevangenisstraf! De m®®r dan 12 miljoen Euroôs 

boete worden nog steeds afbetaaldé 

Opvallend was dat de toenmalige bestuurders van Navarra aanvankelijk allemaal tegen 

de bouw van de Dam waren maar, ñom de ®®n of andere ñfinanci±leò(?) redenò, allemaal 

hun jas draaiden! 
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06.04.16 Slachtoffer van de MUILBANDWET 

Een journalist van het Baskische blad, ñArgiaò, Axier Lopez, werd gesanctioneerd met een boete van 600 euro 

voor het zonder toelating fotograferen van een paar Spaanse politiemannen in burger en voor het plaatsen van die 

fotoôs op twitter.  

 

Beide politiemannen kwamen nu in Eibar om Naroa Ariznabarreta  op te pakken die samen met enkele jongeren 

in 2007 de snelweg A-8 had bezet om een rechtszaak tegen de jongerenorganisaties Jarrai, Haika en Segi aan te 

klagen. 

 

 
 

 
 

De tweet die op 3 maart gepubliceerd werd toonde verschillende anonieme (niet geüniformeerde) politiemannen 

die Ariznabarreta en andere leden van Jarrai, Haika en Segi in een auto duwden. 

ñDoor het maken van de fotoôs en die te verspreiden is het mogelijk dat politiemannen in burger 

geïdentificeerd kunnen worden met het risico dat de identiteit van die functionarissen openbaar wordtò aldus 

de verklaring van de ñplietsieò.   

 

http://twitter.com/axierL/status/705331156066107392/photo/1
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07 04 16 Santander wil de 24 straatnamen ter ere van Franco-aanhangers wijzigen 

Santander was één van de laatste steden in Spanje waar het monument van dictator Franco werd weggehaald 

      
Op Kerstdag 2007 stond hij er nog, helemaal bescheten (eigen foto) Een jaar later  kwam de opruimingsdiensté 

 

Om de 24 namen van Franquisten te wijzigen diende de burgemeester de beslissende stem uit te brengen omdat 

de gemeentelijke Cultuurraad (onder voorzitterschap van een PP-man) niet tot een besluit kwam.  

In 2016! 

Nu kan je er nog steeds wandelen door straten als ñGeneraal D§vilaò (Minister van de krijgsmacht onder de 

Dictatuur) en ñCamilo Alonso Vegaò (Minister van Bestuur tijdens de Dictatuur). 

Nochtans werd al in 2007 in de ñWet van het Historisch Geheugenò besloten dit soort namen die verwezen naar 

het geweld tijdens de Burgeroorlog in Spanje te wijzigen! 

 

Maar de PP dat zijn de (hoeren-) zonen van die Dictatuuré 

 

07.04.16 Pilaar van Bourbon had ook geld uitstaan in Panama maar dat was de schuld van ETA! 

María del Pilar Alfonsa Juana Victoria Luisa Ignacia de Todos los Santos de Borbón y Borbón is de zus van de 

vorige koning van Spanje, Juan Carlos,  en dus tante van de huidige. Ze is nu 79 jaar.  

Pilar de Borb·n, zoals ze genoemd wordt, vulde haar leven hoofdzakelijk met naar de kapster gaan en éñin de 

óboekskesô staanòé  

Maar nu komt daar nog iets bij: ETA!!! 

 
 

Onlangs bleek dat ook Pilar haar zuurverdiende centen, tussen 1974 en 2015 had ondergebracht in een 

vennootschap in Panama! Toevallig gebeurde dat in 1974 en wel een maand nadat Franco, lijdend aan flebitis, 

zijn taak van ñstaatschefò tijdelijk in handen van de kroonprins overliet. Maar ze deed dat niet omdat de intrest 

ginder iets hoger stond dan in de bollentent van de familie.  

Het was de schuld van ET A!!!  

Volgens Pilar zou ETA ermee gedreigd hebben haar vader, Juan de Borbón  te ontvoeren. De vennootschap 

stond sedert 1969 op naam van een ñpersoonlijke vriendò van haar man Luis Gómez-Acebo. Toen die de 

dreiging van ETA vernam verlegde hij zijn beroepsactiviteiten naar het buitenland.  

Vijf dagen na de proclamatie van neefje Felipe VI tot koning werd de vennootschap in Panama opgeheven.. Pilar 

beweert  dat ze de inkomsten altijd vrijwillig had doorgegeven aan de belastingen (zoals we dat allemaal doen)é 

 

Hoe gaat ñMadridò hierop reageren? Ze zouden een paar ETA-mannen uit die tijd eens kunnen vragen, na ze een 

paar dagen gefolterd te hebben, wat van die dreigementen waar is. Ze zullen Pilar zeker niet de plastic zak over 

het hoofd trekken. Moeilijk ook met dat winddichte kapsel! 

Maar er blijft een vraag: Lag dat geld nu in Panama om het eventuele losgeld te betalen bij een 

ontvoering? 

 

 

http://static.noticiasdegipuzkoa.com/images/2016/04/06/pilar_20685_11.jpg
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07.04.16 In Zwitserland wordt Nekane Txapartegi gearresteerd 

Txapartegi werd indertijd na haar arrestatie  in de Zaak 18/98 vreselijk gefolterd in de kazerne van de Guardia 

Civil in San Sebastian: plastic zak over het hoofd, slagen, seksuele vernederingen en zelfs verkrachting.  

Het waren de hoogtij-jaren van superrechter Baltasar Garzón, inmiddels al enkele jaren geschorst wegens het 

overtreden van regels waaronder het vullen van eigen zakken.  

Daarover legde Txapartegi  nadien een ijzersterke getuigenis af. Haar aanklacht werd gewoon geklasseerd. Toch 

had ze ter zitting een chef van de Guardia Civil die (onder bescherming) kwam getuigen als folteraar herkend 

een aangeklaagd.  

 

De Zaak 18/98 ging vanaf 1998 van start en handelde over zaken waarbij alles en iedereen waarvan de kop 

boven het Baskische korenveld uitstak groot gevaar liep. De krant EGIN en andere nieuwsbladen werden 

gesloten zoals dat in Communistische dictaturen het geval was. Klacht: ñZij gaven ETA de gelegenheid hun 

bevelen te verspreiden. Maar ook de Bonden die Baskischtalig Onderwijs verschaften kwamen op de 

beklaagdenbank terecht! Alle Baskische Nationalisten werden door blaaskaak Garz·n ñTerroristenò!  

Van deze Rechtszaak stamt zijn bewering   

 

ñze zijn  allemaal van ETAò 

 

 
 

De meest fundamentele mensenrechten werden geschonden. Bij de zittingen in Madrid dienden alle 

ñverdachtenò steeds in de buurt blijven. Dit kostte stukken van mensen aan reis- en hotelkosten!  

In 2007 werd Txapartegi  ñslechtsò tot 6 jaar en 9 maanden veroordeeld!  Ze kon nog net op tijd de benen nemen. 

Een Europees Arrestatiebevel bleef sedert december 2012 als een zwaard van Damocles boven haar hoofd 

hangen. 

 

 
Nekane Txapartegi in 2007 bij een samenkomst waarop gefolterde personen getuigenis kwamen afleggen.   

(fotoôs: Luis JAUREGIALTZO/ARGAZKI PRESS)  

 

Maar de Zwitsers komen enigszins verrassend uit de hoek: ze verplichten Madrid een uitlevering te eisen 

vooraleer ze van arrestatie overgaan tot aanhouding. 
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08.04.16 De Baskische PNV speelde het soms erg vuil! 

Eén van de grote pijnpunten in Baskenland zijn de politieke gevangenen en meer bepaald de verspreiding van die 

gevangenen over het hele grondgebied van Spanje.  Dit werd later nageaapt  door Parijs. 

Er werden indertijd allerlei pesterijen uitgevonden om niet enkel de gevangenen te treffen maar ook hun 

familieleden en vrienden. Met de spreiding werden de familieleden op kosten gejaagd en de gevangenen kregen 

minder bezoek. De ñzwaarste gevallenò werden aanvankelijk ondergebracht op de eilanden en/of in de Spaanse 

enclaves (Ceuta y Melilla) in Afrika. Een gevangenenbezoek kostte zodoende méér dan een halve week 

werkverlet. En dan waren er nog de 16 dodelijke verkeersongevallen op de lange reizen, de oudere mensen die 

die lange reizen niet aankonden en de kleine kinderen die opgroeiden zonder hun vader. 

 

Deze maatregel, die in januari 1987 werd ingevoerd, werd ondersteund door de PNV, De ñBaskische 

Nationalistische Partijò, de grote verdedigers van de MENSENRECHTEN. Ze gaven Felipe González en zijn 

ñSocialistenò en vrijgeleide om zelfs na de veroordeling nog te blijven folterené AFRANSELINGEN WAREN 

SCHERING EN INSLAG.  

Maar écht schandalig was dat de huidige Lehendakari (President) van het Baskische Volk, Iñigo Urkullu, 

deze week in Madrid verklaarde dat ñde gevangenenspreiding ówaarschijnlijkô heeft bijgedragen tot het 

neerleggen van de wapens door ETAò!!! 

Etxerat, de organisatie van familieleden en vrienden die zich het lot van die gevangenen aantrekt vraagt 

Urkullu of de gevangenenspreiding ówaarschijnlijkô OOK heeft bijgedragen tot die 16 doden! 

 
 

En hoe reageert de kleine oligarch, Urkullu? Zijn woorden in Madrid waren fout geïnterpreteerdé 

 

08.04.16 De ETA-aanslagen waren geen misdrijven tegen de menselijkheid 

De Spaanse Audiencia Nacional verwerpt de beschuldiging als zouden de aanslagen door ETA ñmisdaden tegen 

de mensheidò zijn. De Bloedraad zegt dat de ETA-aanslagen ñniet systematisch gericht waren tegen een 

burgerbevolking maar gericht waren tegen bepaalde personen.ò 

De President van de neofascistische organisatie ñDignidad y Justiciaò (Waardigheid en Recht) Daniel 

Portero wilde zich wreken op de aanslag die ETA in het jaar 2000 beraamde op zijn vader, Luis Portero, 

Procureur-Generaal van het Hooggerechtshof in Andalusië.  
De uitspraak gaat in tegen een eerder vonnis door het Strafhof dat eerder groen licht gaf aan een onderzoek tegen 

5 ex-ETA leiders die men wél wilde beschuldigen van misdaden tegen de mensheid en niet voor  ñgenocideò 

zoals o.a. Daniel Portero wilde.  

      
Op 9 oktober 2000 werd Portero door ETA doodgeschoten nadat er bij hem thuis werd aangebeldé  

Juan Antonio Olarra Guridi (R) werd hiervoor tot 30 jaar veroordeeld. 

 

http://www.google.be/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjq1_-OnIXMAhXJ7xQKHXfnB8oQjRwIBw&url=http://www.abc.es/hemeroteca/juan%2Bantonio%2Bolarra%2Bguridi%2B&psig=AFQjCNGKew1z2pLz4lEnUjnqVRV4yrr_cA&ust=1460417184853072
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09.04.16 F.C. Barcelona moest opnieuw de duimen leggen in San Sebastian 

De voetbalclub ñReal Sociedad de San Sebastianò ï ñDe Koninklijke Vereniging uit San Sebastianò wordt 

in ons land door de betweters op radio en TV gewoon ñVerenigingò ñSociedadò genoemd. Ze werd in 1909 

gesticht. 

Vanavond versloegen ze ñhet grote Barçaò met 1 ï 0.  

 

 
 

Vieren na het winnende doelpunt van Oyarzábal (Foto AFP) 

 

Real Sociedad: Rulli; Elustondo (Joseba Zaldua, min. 80), Reyes, Mikel, De la Bella; Illarramendi, Granero, 

Zurutuza (Rubén Pardo, min. 85); Xabi Prieto, Oyarzabal, Carlos Vela. 

F.C. Barcelona: Bravo; Sergi Roberto (Rakitic, min,70), Piqué, Mascherano, Dani Alves; Arda Turan ( Jordi 

Alba, min. 58), Busquets, Rafinha (Iniesta, min 46); Messi, Munir y Neymar. 

Scheidsrechter: Iglesias Villanueva (Comité Gallego). Er waren 27.895 in Anoeta 

 
De Chileense Barça-keeper, Claudio Bravo,  stond tussen 2006 en 2014 in doel bij La Real Sociëdad. Vanavond 

werd hij bij elke tussenkomst uitgefloten.  

 

 
 

Er mag sedert de vorige week in Baskenland niet meer gerookt worden in de tribunes van de voetbalstadions. 

(eigen foto) 
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10.04.16 In Donibane Lohizune - Saint-Jean-de-Luz stapten 600 manifestanten op  

Gisteren stapten in Saint-Jean-de-Luz, in «Frans Baskenland» 600 Basken op om de vrijlating te eisen van hun 

politieke gevangenen.  

 

 
 

De manifestanten stapten hiervoor door de hoofdstraat, de boulevard Victor-Hugo om de vrijlating te eisen van 

Xistor Haranburu, Jakes Esnal, Ion Kepa Parot en Unai Parot. De eerste drie werden tot levenslang veroordeeld 

terwijl Unai Parot  40 jaar kreeg. De vonnissen werden indertijd uitgesproken in Spanje en daar blijf je tot de 

laatste dag zitten ! 

Ze zitten inmiddels al 26 jaar vast. Xistor Haranburu in Frankrijk, de overige drie in Spanje. 

 

 
De kiosk vóór het stadhuis van Lohizune ï Saint-Jean-de-Luz 

 

Frederik "Txistor" Haranburu, werd op 5 april 1990 gearresteerd in Bayonne. Pas 7 jaar later, op 26 mei 1997, 

werd hij veroordeeld en hij zat al die tijd al in voorarrest.   

In april 2008 had hij kunnen vrijkomen.     
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10.04.16  Een onbarmhartig advies van ETA, 40 jaar geleden. 

Veertig jaar geleden ontvoerde ETA de Baskische industrieel, Aingeru Berazadi. Hij kwam er niet levend uit. 

Opvallend feit was dat Claudio Bravo een Baskisch nationalist wasé 

 

 
ETA publiceerde, als bewijs, deze foto. Het op de industrieel gerichte pistool voorspelde niets goedsé 

 

ETA WILDE MET DEZE ACTIE EEN DUIDELIJK ADVIES GEVEN DAT ZE HUN POLITIEK VAN HET 

OPEISEN VAN ñREVOLUTIONAIRE BELAS TINGENò NIET ZOU STOPPEN. 

Angel Berazadi was de eerste industrieel (en de eerste nationalist) die door ETA geliquideerd werd. Eerder 

brachten de ontvoerden het er levend van af. Waarschijnlijk werd hij vlakbij zijn fabriek, ñSigmaò, op de zolder 

van een verlaten boerderij in Itziar vastgehouden.  

Xabier Arzalluz, de latere grote Manitou van de PNV, begaf zich meteen naar St.-Jean-de-Luz om via José Luis 

Etxegarai, Mark, toenmalig .ETA-topman met de leiding van ETA- politico militar in contact te komen. De lukte 

ôs anderendaags al toen ze met o.a. Eduardo Moreno Bergaretxe, Pertur, aan tafel zaten. Daar bleek dat de 

industrieel in handen was van de ñComandos Bereziò waarvan  Miguel Ćngel Apalategi, ñApalaò, de leider was. 

Hij bleef bij de borgsom van  200 miljoen pesetaôs. Later zou blijken dat Angel Berazadi op 8 april 1976 het 

genadeschot kreeg. Meteen voelden alle industriëlen zich bedreigd.  

 Een jaar later, op 22 juni 1977 was Javier Ybarra  hetzelfde lot beschoren. Hij was directeur van de krant ñEl 

Correoò (nu ook ñEl Diario Vascoò) ETA werd bij de jeugd snel een mythe, een symbool van verzet. Bij de 

eerste ontvoeringen (Lorenzo Zabala en Felipe Huarte) verdedigde ETA nog de werkman tegen zijn bazen. Maar 

de acties vonden uitbreiding. Guardia Civiles (en andere veiligheidsagenten) ñvielen als vliegenò. 

Toch verkeerde ETA in die periode in een enorme interne crisis omdat heel wat leden de acties afwezen. Dit 

zorgde voor veel onrust en zenuwachtigheid binnen de organisatie ETA p.m. Sommige ñpolimilisò gingen zelfs 

hun beklag maken bij leider Pertur, maar die kon niet voor meer rust zorgen.  

 
Pertur 

Drie maanden later verdween Eduardo Moreno Bergaretxe, ñPerturò, van de aardbodem en werd (mogelijk door 

zijn makkers) hoogstwaarschijnlijk ñcompa¶erosò geliquideerd. Zijn lichaam werd nooit gevondené 

Een aantal ñpolimilisò (ETA politico militar) stapten over naar de ñmilisò (ETA militar). 

Een donker periode binnen het Baskische Nationalisme.  

 

https://www.google.be/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiRu-aqx4XMAhUEPxQKHadqBJcQjRwIAw&url=https://gaizkafernandez.wordpress.com/2013/01/04/los-amis/&psig=AFQjCNEWQ4ryZWh3u2EAhiOWZVBsdQU7BA&ust=1460428789093090
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10.04.16 In Bilbao trok een massademonstratie door de straten om gerechtigheid te eisen voor Iñigo Cabacas. 

Iñigo Cabacas kwam in 2012 om het leven toen de ñBaskischeò politie, Ertzaintza, na een wedstrijd Athletic 

Bilbao- Schalke 04, een volkomen onnodige charge uitvoerde in de bar die de vader van Cabacas uitbaatteé 

Omdat de radio-ñgesprekkenò tussen de politiemannen en de overste in de kazerne bekend raakten werd al snel 

duidelijk dat vanuit de kazerne door een zekere ñUgartekoò (codenaam) bevel gegeven werd in het doodlopende 

María Díaz de Haro - straatje, en meer bepaald in de Herriko (waar de radicale Basken samenkomen).  
Athletic Bilbao had Schalke even voordien uitgeschakeld en de stad was dus in feest.   
Als de politiemannen even tegenpruttelen omdat er helemaal geen reden is om binnen te vallen maakt 
ά¦ƎŀǊǘŜƪƻέ ȊƛŎƘ ƪǿŀŀŘ Ŝƴ ƘŜǊƘŀŀƭǘ άōƛƴƴŜƴƎŀŀƴ ƳŜǘ ŀƭƭŜǎ ǿŀǘ ǿŜ ƘŜōōŜƴέΗ 9ǾŜƴ ƭŀǘŜǊ ƛǎ ƻǇ ŘŜ ǇƻƭƛǘƛŜǊadio een 
schot te horen. Cabacas zal een paar dagen later sterven aan de gevolgen van de impact van een rubberkogel! 
 

 
 
Gisteren werd kort vóór de wedstrijd Athletic ς Rayo Vallecano (Madrid) een manifestatie gehouden waarbij de 
supporters van beide teams mee opstapten. 

 

 

http://www.naiz.eus/es/mediateca/video/justizia-eskatu-dute-inigo-cabacasentzat-athletic-
eta-rayoren-arteko-partida-aurretik 

 

http://www.naiz.eus/es/mediateca/video/justizia-eskatu-dute-inigo-cabacasentzat-athletic-eta-rayoren-arteko-partida-aurretik
http://www.naiz.eus/es/mediateca/video/justizia-eskatu-dute-inigo-cabacasentzat-athletic-eta-rayoren-arteko-partida-aurretik
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11.04.16 In Pamplona worden 12 anonieme oorlogsslachtoffers begraven uit de Burgeroorlog van 1936!!!  

In Pamplona werden de stoffelijke resten begraven van 12 slachtoffers van de Staatsgreep door de Fascisten 

Franco en Mola in 1936. Op de plechtigheid waren, behalve familieleden en kennissen van de gefusilleerden, 

ook Burgemeester Joseba Asiron en andere autoriteiten aanwezig zoals de Directeur Generaal van Vrede, 

Samenleving en Mensenrechten, Alvaro Baraibar, en de Voorzitster van de Organisatie van Familieleden van 

Gefusilleerden  (AFFNA 1936) Olga Alcega 

 

 
 

 (Foto: Idoia ZABALETA/ARGAZKI PRESS) 

 

Burgemeester Asiron: ñWe hebben een speciale grafkelder gebouwd waar anonieme resten met waardigheid 

kunnen begraven worden tot ze geµdentificeerd wordenò. 

 

De resten die nu werden bijgezet (bij de 10 die er lagen) kwamen uit het inmiddels verlaten kerkhof van Urzante 

(11)  en uit Añezkar (1) 

 

   
 

Het ñkerkhofò van Urzante tijdens de ñontruimingò door Aranzadi in 2011(eigen fotoôs) 

 

Waarom gebeurde dit alles niet eerder? Na de Dictatuur bleef hetzelfde tuig aan de macht. In Navarra én in de 

hoofdstad Pamplona kwam pas bij de voorbije verkiezingen een democratisch bewind!!! 

 

Na het einde van de Burgeroorlog kwamen veel mannen niet meer naar huis omdat ze ergens langs een veldweg 

gefusilleerd en in de grond gestopt waren. De rest van de familie werd dan nog eens het dorp uit gepest zodat ze 

nadien niet meer ñopspoorbaarò waren. Sommigen maakten promotie en durfden zich daarna niet meer te 

ñoutenò! Nu heeft men van de stoffelijke resten het DNA zodat ooit, de kleinkinderen, op zoek kunnen gaan. 
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11.04.10 Zeg in Spanje niet dat een (dode) Guardia Civil ñterroristisch tuigò was. 

In Leioa, in de buurt van Bilbao, werd een inwoner gearresteerd omdat hij via Instagram een opmerking had 

gemaakt die niet door iedereen gesmaakt werd. Ergens in Spanje (in Basbastro) had iemand een wegcontrole 

proberen te ontwijken en daarbij was een Guardia Civil om het leven was gekomen.  

De opmerking was wel gevat:  

ñEen dode Guardia Civil is een terrorist minder.ò 

 

ñGeen enkele Guardia Civil is de moeite waard. Nu hij koud is was het voor iedereen een goed mens terwijl het 

allemaal tuig van laag allooi is. Toen hij nog leefde schaamde hij zich niet een fascist  te zijn, een ópakkemanô, 

een hoerenzoon. Ik heb meer schrik dat een Guardia Civil mijn kop eraf blaast dan dat een Jihadist dat doetò. 

 

Wie alles uit de eerste hand wil kan altijd terecht op de website van de Guardia Civil. Enkel in het Spaansé (Die 

mannen schijnen niet eens te weten dat er in de wereld ook andere talen gesproken worden. ñAl pan panò : 

www.guardiacivil.es/es/prensa/noticias/5708.html  

 

 

 

 

12.04.16 In de Zaak van Athletic supporter Cabacas  komen getuigen ten laste 

Gezagvoerder met codenummer ñ3.389ò verklaart nu dat die avond, 5 april 2012,  in de buurt rond het stadion 

rustig was maar dat ñUgartekoò wel degelijk het bevel gaf te chargeren en een bar binnen te gaan. Deze 

gezagvoerder zei dat ook en dat is duidelijk te horen op de politiegesprekken. Kort nadien ging het schot af dat 

Iñigo Cabacas van het leven beroofde.   

 

 
Familie en vrienden van I¶igo Cabacas eisen ñJustiziaò, ñRechtò 

 

Bovendien was er, naar aanleiding van de internationale wedstrijd tegen Schalke 04, een Mobiele Brigade in de 

buurt en die hadden geen enkele reden gevonden om op te treden.   

Tijdens een eerdere zitting, op 17 juni 2015, bekritiseerde  ñUgartekoò zijn ñonderbevelhebberò  ñ3.389ò omdat 

die zijn orders niet had uitgevoerd.  

De bar waar ze binnen moesten trekken is een Herriko Taberna en Ugarteko staat bekend als een PNVôer! Zou 

dit dan geen doodslag zijn? 

Volgens de krant ñDeiaò zou Ugarteko de zoon van een erg hooggeplaatste Ertzaintza die na de Dictatuur als 

Spaans militair overkwam om de Ertzaina te vormen (ñaf te richtenò). 

 

 

 

http://www.guardiacivil.es/es/prensa/noticias/5708.html
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13.04.16 Vliegt organisatie Donostia San Sebastian Cultuurhoofdstad van Europa 2016 achter de tralies? 

Het Spaans Ministerie van Opvoeding, Cultuur en Sport heeft een brief geschreven naar de verantwoordelijken 

van ñDSS2016ò waarin ze hun ñbezorgdheidò uiten over het feit dat de organisatie ETA benoemd als een 

ñpolitiek, militair en cultureel fenomeenò. Dit gebeurde in het project ñVredesverdragò. Ze vragen de 

organisatoren ñspeciale zorgvuldigheidò in deze.  

 

Het officieel schrijven zou zelfs mee ondertekend zijn door de Spaanse Minister van Cultuur en Onderwijs, (die 

ook zélf onderwijs zou genoten hebben, om Wim Kan te parafraseren). 

 

 
 

Het project ñVredesverdragò werd gisteren voorgesteld in het Museum ñEl Pradoò in Madrid (foto: Naiz) 

 

Die Spaanse ñCultuurò-idioten  weten waarschijnlijk niet eens dat ETA ñgeboren werdò op de universiteit toen 

een aantal studenten actie ondernamen om de Baskische taal, EUSKARA, te redden omdat die dreigde verloren 

te gaan. Ook de ñGeschiedenisò was inmiddels ñherschrevenò door de Dictatuur!   Omdat de Repressie tegen 

deze jongeren verschrikkelijk was en de PNV vanuit de veilige ballingschap in Parijs de radicale jongeren 

verweet ñCommunistenò te zijn gebruikte ETA ñtegengeweldò. Toch bleven intellectuelen als Koldo Mitxelena 

(en vele anderen) hen steunen. Mitxelena (1915-1987) zou uitgroeien tot één van de grootste autoriteiten wat 

studies over de Baskische Taal, Euskara, betreft. 

 

Het Cultuurcentrum Koldo Mitxelena (achter de kathedraal van San Sebastian) steunt dan ook ten volle dit 

project ñVredesverdragò. En dat doen ook het Museum San Telmo uit San Sebastian en andere musea en 

instellingen met internationale naam en faam: Museum Het Louvre, het Centre Pompidou, het Prado en het 

Reina Sofía (waar het Guggenheim van Picasso hangt),  het Catalaanse Museu Nacional dôArt en het  Museu 

dôArt Contemporani van Barcelona en zelfs de Nationale Bibliotheek van Spanje.  Dat steekt natuurlijk. 

 

Dit alles is (mede) te danken aan het feit dat ETA inmiddels de wapens neerlegde. Daar weet Madrid geen raad 

meeé 

 

Tussen 17 juni en 2 oktober kunnen bezoekers binnenlopen in  San Telmo en Koldo Mitxelena in San Sebastian 

maar met vertakkingen naar Salamanca  

 

 

 

 

 

 

 



131 
 

 

 

 

14.04.16 Nog een ñrechtzettingò  die v®®l te laat kwam. 

Eindelijk werd de naam maar ook het ñstraatbordò van het Conde de Rodezno - plein gewijzigd in een tweetalig  

 

ñPlaza de la Libertad / Askatasunaren Enparantzaò. 

 

De wijziging gebeurde door de man deze zaak doorgevoerd heeft: De burgemeester van Pamplona, Joseba 

Asiron, vergezeld door zijn Raad.  

De Organisaties/Genootschappen die de slachtoffers van de Burgeroorlogò nog steeds aan het opgraven zijn 

werden uitgenodigd: ñOrganisatie van Familieleden van Gefusilleerden - AFFNA 1936ò, ñBus van de 

Herinneringò - ñAutob¼s de la Memoriaò, ñKlaproos van de Wegò ï ñAmapola del Caminoò, ñMemoriaren 

Bideakò die zich het lot aantrekt van de gevangenen  die na de Burgeroorlog dwangarbeid voor de 

Francodictatuur moesten leveren, etc.é 

 

 
Foto: Noticias de Navarra 

 

 
 

Deze dag werd uitgekozen omdat op 14 april 1931 in Spanje de Tweede Republiek werd uitgeroepen. Als protest 

hiertegen volgde in ô36 de Staatsgreep door Franco & Mola. De ñConde de Rodeznoò was de adellijke titel 

van de eerste Minister van Justitie na de Burgeroorlog die toen 50.000 mensen uit Navarra liet 

terechtstellen! 

 
Karikaturist Tasio in de krantengroep ñNoticiasò 
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14.04.16 In Spanje werd voormalig premier Aznar beboet met  296.000 Euro.   

In Spanje heeft de Minister die over de belastingen gaat (Cristóbal Montoro) zijn voormalig partijgenoot en 

partijvoorzitter, tevens voormalig President van Spanje en voormalig bijna ñGod z®lfò een boete opgelegd van 

296.000 Euro wegens het ontduiken van belastingen. 

Als dit nú gebeurt wat gaat dat dan worden als binnenkort een andere Regering aan de macht komt (en de 

mensen ï die misdeeld werden - durven praten) ? 

 

- De Nationale Directeur van de Guardia Civil vloog indertijd de bak in. 

- Verschillende voormalige Industriëlen en politici (allemaal PP) zitten achter de tralies. 

- De voormalige Spaanse Vicepresident en zelfs  Eurocommissaris,  Rodrigo Rato, wordt elke dag (op TV) 

rechtbank in en rechtbank uit gesleept. Hij komt zeker in de gevangenis terecht.  

 

Maar wie dat NOOIT zou overkomen dat was president AZNAR. Nu heeft hij het dus ook zitten. 

 

 
 

Indertijd op de Top op de Azoren liet Aznar zich door B & B (Bush & Blair) omkopen om aan de oorlog in Irak 

deel te nemen.  

Bush noemde hem toen  ñMY OLD FRIEND ANSARò (hij kende niet eens de juiste naam) 

 

Als dank kreeg Aznar die verschrikkelijke aanslagen op de treinstations in Madrid Atocha cadeau: 

11 maart  2004: 191 doden en 2.057 gewonden 

Maar ook dit wilde Aznar uitbuiten: Alle ambassadeurs in de wereld werden verplicht de aanslagen in de 

schoenen van ETA te schuiven. Enkele dagen later waren er namelijk nationale verkiezingen en die zou 

hij willen winnen. Maar de daders raakten nét op tijd bekend en Aznar kon de koffers pakken.  

Zapatero (PSOE) werd regeringspresident: Na de pest kwam de cholera weeré 
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14.04.16  De ñtijgerinò mag voor 3 dagen de gevangenis verlaten. 

Idoia López Riaño was één van de weinige vrouwen die het tot in de top van ETA brachten. Ze kreeg, van de 

vijanden in Spanje, de bijnaam ñLa Tigresaò- de tijgerinò. Haar ETA-naam was ñMargaritaòé  

 

 
 

López Riaño, ñMargaritaò, tijdens één van de processen waarop ze moest verschijnen (foto: Efe) 

 

Zij was lid van het ñCommando Madridò en dat waren de harde ñjongensò die voor niets terugdeinsden.  

Nu kreeg ze van de Spaanse Bloedraad een ñpermisò van drie dagen. Als tegenprestatie toonde ze nu haar spijt 

met de bewering dat de doden die vielen door het Commando Madrid haar ñpijn doenò. ñMaar ik was maar 20 

jaaròé  

In eerste instantie gaf Riaño slechts toe aan 2 aanslagen deelgenomen te hebben van de 23 die haar in de 

schoenen worden geschoven.  

 

Jaren geleden bood de Spaanse Regering de ETA ï leden die hun spijt betuigden een lichter gevangenisregime 

aan. Op die manier wilde Madrid een wig drijven binnen de organisatie. Het lukte hen ook nog. Een aantal van 

de zwaarste ñgevallenò stapten in en werden meteen overgebracht naar de gevangenis van Nanclares hoewel het 

eigenlijk vlakbij, in Zaballa, in Baskenland: méér bezoek en andere gunsten waren het gevolg.  

Op 8 december 2017 heeft L·pez Ria¶o de maximumstraf van 30 jaar achter de rug en komt ze ñvrijò.  

Of ze dan écht vrij is valt te zien. Haar voormalige Spaanse vijanden zullen haar nooit op straat groeten en 

dat zullen de radicale Basken evenmin. 

 

Tot het Commando Madrid hoorden ñhistorischeò figuren als I¶aki De Juana Chaos, Soares Gamboa, Antonio 

Troitiño en Inés del Río.  

Hun acties deden heel Spanje verstillen:  

ñCalle de Juan Bravoò: vijf Guardia Civiles dood door een bomauto. 

ñPlaza de la Rep¼blica Dominicanaò: een bus met 12 jonge Guardia Civiles. 

Verder waren de slachtoffers vooral mensen ñin dienstò zoals  politici, politiemannen en militairen zoals  

Ricardo Sáenz de Ynestrillas.  

Later zat ze in een nieuw ñCommando Ekaitzò (Storm) waarmee ze in ô91 en ó92 ñoptradenò in  Zaragoza, 

Tarragona, Barcelona, Alicante, Valencia en Murcia. 
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14.04.16 Vijf jongeren uit Navarra krijgen door een akkoord met justitie uitsluitend een voorhechtenis. 

Vijf  jongeren uit Navarra; Jon Patxi Arratibel, Iñigo González, Gorka Mayo, Iker  Moreno en Gorka Zabala 

werden in de loop van 2011 opgepakt en allemaal werden ze gefolterd (zoals dat vrijwel altijd het geval was als 

de Zaak in handen was van rechter Grande Marlaska). Later zou het Europees Tribunaal voor Mensenrechten in 

Straatsburg de Spaanse Staat voor deze folteringen veroordelen!  

 

Het was toen dat de jongeren een signaal uitzonden. Ze deden dit met een Baskisch woord ñLaguntzaò, maar 

achterstevoren gespeld als  ñaztnugaLò waardoor Spanje er niets van begreep. 

 

Ze werden toen opgesloten in gevangenissen die verspreid waren over h®®l SpanjeéDe Rechter eiste 8 jaar voor 

elk van de beschuldigden voor ñlidmaatschap van de terroristische organisatie, EKINò. Dit is een ñpeulschilò 

gezien eerdere vonnissen van Baskische ñIndependentistakò. 

Nu kwam het tot een akkoord met een veroordeling tot 2 jaar, de duur van het voorarrest.  

 

 
Het vijftal, bij het verlaten van de rechtbank, waar ze opgevangen werden door familie en vrienden. 

 

De naamkeuze ñEKINò moest wel voor problemen zorgen want het was ETA dat bij de stichting, als 

jongerenorganisatie (in de jaren ó50) aanvankelijk voor deze naam koos!  

 

 

 

 

Iker Moreno werd op maandag 17 januari 2011 opgepakt in Navarra. Hij werd 3 dagen vreselijk 

gefolterd. Hier zijn verslag van deze foltering zoals dat stond in deze berichtgeving van januari 

2011: 
Zijn relaas: 

Zoals zo vaak ging ik in Villava bij mijn nicht avondeten om wat te kunnen genieten van de kletspraatjes van de voorbije 

weken. Door mijn verhuis van Burlada naar Huarte, en van de gelegenheid gebruik makend dat ik mijn pyjama bij me had, 

bleef ik er slapen.  

 

Dinsdag 18 januari 2011 

 

De harde slagen op de deur en het blijvende harde geluid van de deurbel wekten mij meteen. Mijn nicht ging de deur open 

maken. ñIker Moreno! Waar is Iker Moreno?ò riepen ze door elkaar! In mijn pyjama en blootsvoets ging ik naar de deur.  

Meteen kwamen er drie of vier Guardia Civiles met getrokken revolver naar me toe. Een paar anderen schreeuwden dat ik op 

de grond moest gaan liggen. Ze deden me de boeien om en ze vroegen of er nog iemand thuis was. Ik zei ja. De twee 

vriendinnen van mijn nicht woonden er ook. 

Ze hadden geen huiszoekingsbevel en daarom moest mijn nicht overal met hen mee gaan kijken.  

Ze deden me even de boeien af om me toe te laten me aan te kleden en mijn spullen te pakken. Een persoon van het gerecht 

las mijn rechten en zei me dat ze zouden beginnen met de huiszoeking.   
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Er werd me meegedeeld dat ik gearresteerd was. Toen ik iets tegen mijn nicht wilde zeggen werd dat verboden omdat ik 

incommunicado was. We gingen zes verdiepingen lager naar de Nissan Patrol van de GC. Ze namen mijn sleutels en ze 

zegden dat we naar ons huis gingen in Burlata.  

 

Om 3.30u deden ze de huisdeur open en moest ik de namen van mijn ouders roepen. Ik zei hen dat ze rustig moesten zijn. 

Zonder huiszoekingsbevel gingen ze met twee of drie naar binnen. De familieleden konden zich aankleden en daarna moesten 

wij allemaal in de trappenhal, mijn broer op blote voeten. Mijn vader vroeg of dit allemaal wel kon en de Guardia zei dat ze 

het recht daartoe hadden. Binnen hoorden we ze bezig met de deuren van de kasten. Er werd een jas voor mij gezocht. 

Daarna verzegelden ze het huis in Burlata waardoor mijn ouders om 4.00 u. ôs morgens op straat kwamen te staan.   

Daarop gingen we het huis in Huarte doorzoeken.  

 

Rond 4.00 u kwamen we aan in Huarte (ze hadden zich van weg vergist en moesten daardoor een enorme omweg maken.) Ik 

was er twee weken  geleden  komen wonen met 2 vriendinnen. Er volgde dezelfde operatie als in Burlata. Ik moest hen telkens 

de juiste sleutel aanwijzen en eenmaal de deur open moest ik de namen roepen. Ze kwamen verschrikt naar buiten en toen ze 

allemaal op de trappen waren begon de huiszoeking. 

Ze doorzochten alle vertrekken, kasten, dozen (we waren nog bezig met de verhuis), kleren, boeken (blad voor blad), bedden, 

matrassené Onze hele intimiteit werd van boven tot onder doorzocht en daarbij leverden ze commentaar. Na twee uren 

zoeken namen ze van ®®n vriendin het geld mee en van de andere de harde schijf uit de pc.  Ook een paar ñverdachteò T-

shirts, een glas met een Baskische tekst op  (ñesteribarko gazte egunaò ï ñJeugddag van Esteribarò) en een 30-tal muziek 

CDôs.  

De gerechtssecretaresse liet me de akte van de huiszoeking zien en ik verzocht haar, vóór ik tekende, er nog iets op te 

noteren: ñIk weiger verklaringen af te leggen.ò  Ook de 2 Guardiaôs tekenden de akte. 

Tijdens de hele doorzoeking moest ik geboeid blijven staan, zonder dat ik iets te eten of te drinken kreeg. 

Na het tekenen moest ik mee, zonder afscheid te mogen nemen, en zonder mijn jas. Toen ze me van de huisdeur tot in de 

Nissan Patrol duwden begon het aanmoedigend geroep van buren en vrienden. Het maakte mij sterk en trots.  

 

Om 6:00u kwamen we bij het huis van mijn ouders (ook in Burlata). Aan één kant stond het vol Patrols van de GC maar aan 

de andere kant stond het vol vrienden en kennissen. In een oogwenk was ik boven. Toen mijn vader en de 

gerechtssecretaresse arriveerden werd de verzegeling verwijderd die ze eerder hadden aangebracht. Ze hadden alles gefilmd 

en daarbij werd ook mijn familie mee beschuldigd.   

                                                                                    
Foto: Txeliu Moreno kijkt toe hoe zijn zoon, Iker, wordt meegenomen: 

 

                                                
 

Net zoals in Huarte werd ook hier alles doorzocht: In de kamer die ik deelde met mijn broer bleven ze méér dan een uur. 

Zelfs de notaôs uit mijn schooltijd werden doorzocht. De Guardiaôs die dit deden droegen hun burgerkleren en bleven al de 

tijd hun bivakmutsen ophouden. Van Baskische teksten moesten ze de betekenis vragen aan het jonge meisje dat hen 

vergezelde.   

Zij verzamelde ook alle ñverdachte documentenò (incluis notaôs van mijn periode op de universiteit), perforeerde ze en deed 

ze bij elkaar. T-shirts en stickers (mijn broer verzamelde ze) werden ontcijferd. Alles waar woorden als óAskatasunaô 

(óVrijheidô, zo heette het instituut!), alles over het Baskisch of over Zelfbestuur werd minutieus onderzocht. Ook hier werd de 

harde schijf uit de pc,  samen met zeker 50 cdôs  meegenomen.    

Mijn vader had vele documenten over de geschiedenis van het radicale linkse nationalisme; verslagen van congressen van 

HASI, programmaôs van HB, documenten over ETA, alles ging mee hoewel de meeste teksten stamden van v··r de tijd dat ik 

geboren was of van in mijn kindertijd! 
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Ook nu zei ik weer te noteren dat ik geen verklaringen zou afleggen bij de politie. Ze zei dat het niet nodig was dit te zeggen 

en ze werd er duidelijk ólastigô van. Ik en het meisje dat Baskisch sprak tekenden en mijn vader vroeg, v··r hij tekende, te 

noteren dat de meeste documenten van hem waren.  

 

Ditmaal had ik wel iets te drinken gekregen maar geen eten.  

Omdat de lift het niet deed gingen het via de trappen naar beneden. Ik kreeg de waarschuwing geen leuzen te roepen.  

 

Het was 8.30 u en buiten stonden er inmiddels veel kennissen, vrienden en familieleden te roepen. Ik kreeg vochtige ogen van 

zoveel uitingen van genegenheid. De Guardia Civil die naast mij stond wilde even laten zien hoe goed hij mij kende want 

hij wees mijn moeder, mijn broer en mijn vrienden en hij kende hun namen en wist andere informatie over hen!!! Hij zei 

ook dat zij binnen korte tijd ook zouden opgepakt worden! Ik werd naar Atarrabia gesleept waar ik werkte bij Topagunea 

(Federatie van verenigingen i.v.m. het Euskara in Navarra). De lokalen van Topagunea en van Karrikaluze werden eveneens 

doorzocht. Er werden vijf harde schijven meegenomen evenals een paar mobiele telefoons en persoonlijke spullen. Telkens 

die deuren werden geopend hoorde ik luide leuzen van solidariteit roepen.  

Rond 11.00 u. werd ik naar de Bloedraad (Audiencia Nacional) in Navarra gebracht. Toen we in de kelders kwamen zag ik 

er een vriend van me die ook gevangen genomen was. 

Eerst werden de vingerafdrukken genomen (van beide handen!). Ook werd er een DNA - proef genomen zonder dat er een 

mogelijkheid was dit te weigerené 

Dan kwam ik bij de wetsdokter maar die had ik toen nog niet nodig. Twee vriendinnen van mijn vader die er werkten kwamen 

naar me toe om me te kalmeren en me moed in te spreken (HOEWEL DE GUARDIA CIVILES  HEN ZEGDEN DAT IK 

INCOMUNICADO WAS!!!) Het werd een emotionele omhelzing. 

Toen de dokter er was deden ze me de boeien af voor het consult. Hij vroeg of de behandeling correct was geweest en of ik 

eerder een of andere zware ziekte had. 

Ik zei dat ik een paar allergieën had en al viermaal een klaplong had gehad. Na afloop kreeg ik van de vriendinnen van mijn 

vader wat water te drinken. E®n van hen zei tegen de Guardia ñmij te behandelen zoals ik verdiendeò. Dat werd op een lach 

onthaald é   

Om 12.00u werden de boeien vervangen door een koord en ik kreeg een masker (als blinddoek) op. We gingen op weg naar 

Madrid! 

Om vanuit Pamplona te vertrekken moest ik achter in de Patrol gaan liggen (om te vermijden dat er weer vrienden gingen 

zijn die zouden gaan roepen). Ze waren met zôn drie±n: de chauffeur, de copiloot (die de óslechte politiemanô speelde) en de 

ógoede politiemanô die naast me zat.      

 

Zodra we vertrokken begon de ondervraging. Welke job ik had, waarom ik voor onafhankelijkheid was. Na een half uur 

mocht ik gaan zitten. Dan ging het over Euskalgintza (Baskische activiteiten in Navarra). Vanaf dan ging het meteen richting 

ñgeweldò. Omdat de antwoorden die ik gaf niet degene waren die ze wilden horen begonnen ze mij te slaan. Mijn antwoord 

hierop was: niets meer zeggen. Ze bleven de vragen herhalen en soms zeiden ze ñje bent een vodò. ñeen voddenpopò! 

 

De reis duurde lang. Ze leek oneindig. Omdat ik geblinddoekt was had ik geen idee waar we waren. Ze probeerden me ook te 

desori±nteren: ñWe zijn nu in Siberi±ò. ñZo noemen jullie Vitoria toch! Niet?ò 

 

De halve reis was erg pijnlijk omdat ongeveer de helft van mijn lichaam sliep. Ik had pijnlijke krampen door de boeien en 

omdat ze mij soms samendrukten door met hun ellebogen op mijn rug te gaan liggen. Ik moest ook voortdurend onmogelijke 

houdingen aannemen: liggend op de grond als een bol met opgetrokken benen op de grond,  zittend met het hoofd tussen de 

benen, zittend zonder steun in de rug.  Of zonder veiligheidsgordel, om fors te stoppen en weer hevig te accelereren.  

Maar ik deed de hele reis mijn mond niet open. We stopten slechts één keer om de ñslechteò van plaats te laten wisselen en 

om te tanken (of omgekeerd.) En de hele reis kreeg ik niets te drinken (noch te eten.) En tussen de verschillende houdingen 

die ik moest aannemen kreeg ik slagen. ñJe gaat niet praten, he, stomme?ò ñJe zal zien wat er gebeurt als onze collegaôs je 

te pakken krijgen. Dan ga je alles vertellen. Die gaan je behandelen ózoals je verdientô, zoals de vriendin van je moeder het 

straks zei.ò  Soms begonnen ze namen van collegaôs te noemen die om het leven waren gekomen bij ETA ï acties. Ik heb de 

stem van de óslechte politiemanô in mijn hoofd zitten en ik ben zeker ze te herkennen.ò  

 

Ik denk dat we rond 5 uur in Madrid arriveerden. Van 10.00 uur ôs morgens had ik niets meer te eten gekregen. Ik kreeg een 

nieuwe blinddoek omgebonden en ik bleef gedesoriënteerd, wat plaats en wat tijd betreft. Zo kwam ik in een cel van 5 x 2 m. 

terecht. De blinddoek ging af en de koord waarmee ik geboeid was werd doorgesneden.  

De cel was donker, vochtig en koud. Er was een kleine deur en op ooghoogte was er een venstertje dat regelmatig open en 

dicht ging. Er was een lamp die ook aan en uit gedaan werd. In de hoek van dit hol stond een ñbedò: een slechte matras op 

een blok beton van 1 m. hoog. Er was ook een deken.  

Toen de deur achter me gesloten was kwam een gevoel van rust over me heen. Ik ging op het ñbedò liggen en begon te 

wenen. Maar ik viel snel in slaap. 

 

Ik had geen idee hoe lang ik geslapen had toen de lamp aan ging. Ik moest met het aangezicht tegen de muur gaan staan en 

mijn schoenen aandoen (waaruit ze onderweg naar Madrid de veters hadden gehaald).  

Met de blinddoek weer om werd ik naar het labyrint van gangen gebracht. Een verdieping hoger werd hij afgedaan.   
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In een klein vertrek toonde iemand die zei wetsdokter te zijn me zijn legitimatiebewijs. Hij had een zachte en aangename 

stem. Hij hielp me de stress wat te verlagen. Ook zei hij dat het 8.00 u ôs avonds was. Hij vroeg hoe de behandeling tijdens de 

reis was en of ik gegeten en gedronken had.  Ik zou spoedig wat te eten krijgen.  

De dokter sloeg een paar keer op de deur en toen hij buiten was moest ik met gebogen hoofd en de handen op de rug terug. 

In het hol kreeg ik een broodje met droge, gekookte ham (zo smaakte het in het donker) en een fles zonder dop erop. Ik kon 

niet klaar denken en er kwamen rare beelden in mijn hoofd. Was er iets in dat water?  

Op bed begon ik opnieuw te wenen tot ik in slaap viel.  

 

Kort daarop hoorde ik stappen en stemmen en mijn hart begon in mijn keel te kloppen.   

Het kan 22.30 u geweest zijn (die tijd hield ik aan om een beetje organisatie in mijn hoofd te houden) toen het venstertje open 

ging en ik bevel kreeg met het aangezicht naar de muur te gaan staan en de handen op de rug.  Ik kreeg de blinddoek weer 

om en moest mee door lange en korte gangen. Door de zenuwen wist ik niet eens of het warm of koud was.   

Met het gezicht naar de muur hoorde ik achter mij iemand zeggen: ñLaten we met iets gemakkelijks beginnen: Hoe heet 

je?ò Ik gaf geen antwoord. ñWeet je niet hoe je heet?ò Toen ik nog niets zei kreeg ik klappen op mijn hoofd. Met een 

opgerolde krant of iets dergelijks. Wilden ze geen zichtbare schade toebrengen? Plots begonnen ze om beurten met 5 of 6 

Guardiaôs aan mijn oren te roepen hoe ik heette. Daarop verplichtten ze me door de knieën te buigen. Op en neer. Maar 

omdat ik ódantzariô (Baskisch danser) ben, lukte dat vrij goed. Tot 100 keer. Tussendoor kreeg ik slagen op mijn kop. Met 

een rol papier. Plots hoorde ik het geluid van plastic zakken die verfrommeld werden. Ik was buiten adem van de 

buigingen en ik zweette hevig. Ik werd bang dat ze mij nu de plastic zak over het hoofd zouden trekken. ñKom op, Iker. We 

weten hoe je heet maar we zouden graag hebben dat je dat zelf zegtò. Ik bleef zwijgen. Daarop begonnen ze mij met de 

opgerolde krant tegen mijn ballen te slaan.  Niet hard maar voldoende om lichte shocks te krijgen.  Ik moest bijna 

overgeven.  Omdat ik bleef zwijgen, moest ik weer kniebuigingen maken en toen ik moe werd trokken ze mij de plastic zak 

over het hoofd. Ik stikte bijna!  

Deze sessie duurde ongeveer twee uren met slagen op het hoofd en de testikels en met kniebuigingen. Ik kreeg de plastic zak 

zeven ï acht keren over het hoofd getrokken terwijl ze me bedreigden met erger als ik niet zou praten. ñZoals jij zijn er hier 

veel zot naar buiten gegaanò. ñWe hebben trouwens je broer al gearresteerdò. ñJe moeder is met een zenuwinzinking 

opgenomen in het ziekenhuis.ò ñOnze collegaôs zijn je vriendinnen aan het verkrachten.ò Zij hadden de controle over mijn 

leven overgenomen, zo deden ze het uitschijnen. Ik kreeg nog 10 minuten en toen sleepten ze me naar mijn cel terug. In het 

donker deden ze mijn blinddoek af en ik draaide me in de deken want ik was nat van het zweet. Na twee minuten kwamen ze 

terug binnen en geboden me mijn T-shirt uit te doen. Ik dacht dat ze me iets propers wilden laten aantrekken om voor de 

rechter te verschijnen maar het was enkel opdat ik nog meer kou zou krijgen.  

Rond 24.30u wilde ik gaan slapen maar ik bleef maar wenen en denken aan mijn vader, moeder en mijn broer. Toen ik vroeg 

of ik mocht douchen en wat water mocht drinken lieten ze dat toe.  

Woensdag, 19 januari 2011 

Zonder veel geslapen te hebben kwamen ze me om 2.00 u opnieuw halen. Ik kreeg opnieuw de blinddoek om. Mijn benen 

deden zo een pijn dat ik bijna niet kon lopen. In de folterzaal kende ik meteen de geur en de stemmen terug van enkele uren 

eerder. ñGa je nu wat beter nadenken?ò ñJe gaat nu niet stom blijvenò.  ñAls je praat ga je je veel lijden besparen.ò   

De tweede sessie begon met geschreeuw. Verder was er veel gelijkenis met de eerste sessie. Maar wel harder. Toen ik te moe 

was voor meer kniebuigingen trokken ze me opnieuw een plastic zak over het hoofd.  In de zak vormde zich een mengsel van 

snot, zweet en speeksel.  ñJe bent een vuil varkenò, schreeuwden ze. Opnieuw kreeg ik de zak over het hoofd en daarbij 

knepen ze mijn neus dicht en hielden ze een hand op mijn mond. Dit gebeurde 5 à 6 keren. Mijn hoofd stond op springen toen 

ik door de knieën moest buigen met de zak over het hoofd. ñAls je gaat overgeven zal je het opetenò dreigden ze toen ik 

begon te kokhalzen. Maar hun geschreeuw bleef me kracht geven! Omdat ik geen riem in mijn broek had zakte die naar 

beneden. Ze geboden me de broek uit te trekken. Toen ik dat niet wilde, deed iemand van hen het. ñWij gaan je een nieuwe 

vriend halenò zei iemand.  

Plots dacht ik aan de elektroden en ik schrok erg. Twee minuten later gaven ze mij een vibrator in de handen. Ze gingen me 

verkrachten.  Maar ze trokken me opnieuw de plastic zak over het hoofd en ditmaal ging ik tegen de grond maar ze pakten me 

op tijd vast.  Met mijn tong probeerde ik te vermijden dat het plastic naar binnen in mijn mond kwam en daarom begonnen ze 

met mij te lachen. Omdat ik niet meer kon praten zegden ze dat ik met het linkerbeen op de grond moest trappen als ik wilde 

spreken. Plots begon ik het ñwitte lichtò te zien: met de ogen dicht zag ik toch alles wit. Hun geschreeuw leek op dat van 

krankzinnigen: ñMijn vriend gaat je aars laten open barsten.ò ñJe zal hier zot naar buiten gaan.ò ñHeeft je vader je 

afgericht?ò Hebben ze je van jongs af de plastic zak over de kop getrokken?ò    

Omdat ik bleef weigeren te praten brachten ze me terug naar de cel ñom na te denkenò. Ik viel op het bed. Het moet ongeveer 

4.00 u in de morgen geweest zijn maar meteen daarna kwamen ze weer binnen en moest ik weer tegen de muur gaan staan. Ik 

was heel bang en ze lieten me misschien anderhalf uur tegen de muur staan. Het hele lichaam deed pijn maar vooral de 

benen. Regelmatig kwam iemand aan het venstertje kijken. 

Ik kon niet meer denken. In mijn hoofd leken mijn gedachten als geblokkeerd, ik zag alleen nog Dinosaurussené 

Toen ik dreigde omver te vallen kwam een vrouwelijke Guardia Civil binnen. Ik probeerde uit te rekenen hoeveel tijd ik hier 

nog moest blijven. Ik wist dat de incommunicado - periode tot vijf dagen verlengd kon worden toen ze mijn vader een jaar 

geleden oppakten. Maar ik was nu al helemaal kapot!   

Omdat al mijn kleren nat waren bibberde ik van de kou. Ik werd wakker van het geluid van de celdeur tegenover de mijne. Ze 

brachten het ontbijt: brood en gekookte ham. Maar ik twijfelde of dit wel echt het ontbijt was en geen valstrik om me te  

desoriënteren. Ik besloot te eten maar ik merkte dat ik erg zwak was. Alles deed pijn, zelfs de spieren rond mijn mond! Dat 

kwam door de sessies met de plastic zak. Mijn bovenlip was ontstoken. Het leek op een puist. 
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Met veel moeite at ik het broodje op.  

Daarna kwamen ze me halen. Ze brachten me naar een andere zaal en ik vroeg me af welke techniek ze nu zouden gebruiken. 

ñIk moest me recht houdenò zegden ze. Ik bleek bij de dokter te komen. Dezelfde van eerder. Hij vroeg me over mijn 

behandeling en ik vertelde alles wat ze met me gedaan hadden. Hij onderzocht me en zei dat mijn bovenlip opgezwollen was 

en dat ik wat sporen van mijn behandeling op de rug had. (Dat had ik nog niet gemerkt.) Hij zei dat het woensdag 11.00 u ós 

morgens wasé 

Terug in de kerkers moest ik van cel veranderen. Ik kreeg een fles water en een deken. De cel verschilde weinig van de 

vorige.  

Om 12u kwamen ze me halen. Blinddoek en weer door gangen lopenénaar een andere folterzaal. 

Afgaande op de stemmen waren het andere Guardia Civiles (op twee na.) De sessie zou veel zwaarder zijn? Om mij nog meer 

te verzwakken moest ik er rennend naartoe.   

Ik kreeg meteen de plastic zak over het hoofd en toen ik dreigde over te geven trokken ze de zak af: ñBij ons ga je pratenò 

verzekerden ze mij. Wat eerder gebeurde was maar onbenullig in vergelijking met wat wij gaan doenò. Als ik bij de vorige 

sessies dreigde te stikken trokken ze de zak af. Hier lieten ze hem nu nog wat langer op zijn plaats. ñGeen theater!ò    

Ik dacht dat de druk in mijn hoofd  mij zou klein krijgen. Ik verkoos te stervené  

Gedurende de hele sessie bleef de plastic zak tot over mijn neus getrokken maar regelmatig (10 of 12 keer) trokken ze hem 

naar beneden tot aan mijn keel.       

Ze hielden me met zes personen vast: twee bij de benen, twee bij de armen, één bij de band van de broek en de zesde deed de 

zak.  Soms hield iemand van de anderen nog mijn neus en mond dicht. Tussendoor moest ik weer kniebuigingen maken maar 

regelmatig moesten ze mij vastgrijpen opdat ik niet zou omvallen. Ook sloegen ze mij tussendoor en staken ze mijn  vingers in 

mijn keel. Daarvoor had ik zelf onvoldoende kracht. 

Toen ik het echt niet meer kon uithouden vroeg ik: ñWat willen jullie dat ik zeg? Ik zal het zeggen maar laat me dan wel 

ademenò. Ik probeerde na te denken over wat ze zouden willen weten en dat zei ik dan ook. Vooral namen wilden ze hebben. 

ñeen meisje, ze is blond. Haar naam begint met com...ò  

Het kon nu niet snel genoeg gaan maar ze bleven me slaan. Op de borst of het middenrif zodat het gebrek aan lucht groter 

leek. Als ik weer iets wilde zeggen en de zak op had moest ik ook weer op de grond trappen. Maar soms lieten ze me tot vier, 

vijf, zes keer trappen!!! Ik was helemaal fijngestampt. Ditmaal wilden ze me ook psychologisch breken. Ik kon uiteindelijk 

zelfs niet meer in een zetel zitten. Terug in de cel kreeg ik ñtijd om na te denken omdat ze méér namen wilden.ò  

Ik hoorde inmiddels ñroepen vanuit het ziekenhuisò maar herkende de stem van mijn moeder niet meer en niet die van 

ñmijn vader vanuit een celò!!!  Ik was gek aan het worden! 
Om 2.30 u. kwamen ze me weer halen. Ik kreeg een broodje Spaanse omelet maar ik mocht er niet bij gaan zitten.  

Rond  een uur of 4 begon de vierde sessie. ñje bent goed bezigò zegden ze ñGa zo verder.ò Maar aangekomen in de zaal zei 

iemand weer opnieuw in mijn oor: ñJe bent een vaatdoekò! Omdat ze mij ñvaatdoekò en ñvoddenpopò noemden zweeg ik. Ik 

kreeg weer klappen op het hoofd. Het leken wel trappen.  

Ik kreeg opnieuw de zak over het hoofd maar ik ging meteen tegen de grond. Ze draaiden me in schuimrubber. Omdat 

iemand er op ging zitten voelde het aan alsof ze al de lucht uit me persten maar door de zakken (ik had er een paar over 

elkaar)  kon ik geen lucht recupereren.  Het was een intens gevoel van verstikking. Er ging nog iemand op me zitten ter 

hoogte van de maag. Ik meende dat ik zou sterven. Ik weet niet waar de kracht vandaan kwam maar ik kon op het laatste 

ogenblik de zakken stuk bijten. Ze sloegen me op het hoofd maar ik verkoos de slagen boven het gevoel van verstikking.  

Door de steeds herhaalde vragen wist ik wat ze wilden horen:  

Ik was niet van ETA en ook niet van EKIN en in Navarra kende ik geen structuur van de jongerenorganisatie SEGI. En we 

werkten om de ñGazte ï Mugimenduaò (De Jongerenbeweging) weer van de grond te krijgen. Dat mijn vader mij gevraagd 

had aan het debat van radicaal-links deel te nemen omdat er geen enkele jongerenstem bij aanwezig wasé  

NIET ÉÉN ZWARE BESCHULDIGING! Ze zegden het zelf! 

Toch begonnen ze dan vragen te stellen over samenkomsten. Eéntje in Zizur en een andere in Estafeta (in het oude stadsdeel 

van Pamplona). Ik moest zeggen of ik daarop aanwezig was en wie er nog meer waren. Maar ze wilden méér: Ze wilden dat 

ik die aanwezigen ging beschuldigen!  

Intussen bleven ze constant schreeuwen. Ze wilden me op tegengestelde verklaringen betrappen. Maar één van hen zei ook 

dat ze ervan genoten als ze zagen hoe ik aan het stikken was. Ik probeerde hun standpunt te kennen. Hoe konden zij 

genieten van het teweegbrengen van zoveel leed? Was het een kwestie van wraak? Haat?  

Ze zegden dat mijn moeder in het hospitaal lag en mijn vader in de cel tegenover die van mij zat te wenené ñJe zou eens 

moeten zien hoe die wurm weent.ò Op die manier wilden ze me vernederen.   

Rond 18u brachten ze me terug naar de cel. ñWat gebeurt er? Kan je niet meer lopen?ò  Ze hielpen me en ze zegden erbij 

ñKijk, als je praat begrijpen we elkaar beter.ò  

Ik liet me op mijn bed vallen maar kon niet slapen.. Ik schrok bij elk geluid en bij elke stem die ik hoorde. Plots hoorde ik in 

de cel tegenover iemand wenen. Ik kon het niet geloven! Dat was ongetwijfeld mijn vader! De hemel viel op mijn kop! Ik 

hoorde een stem. Van wie? Mijn broer had me vanmorgen namen geroepen van vrienden die gearresteerd waren. Die stem 

moest van ®®n van hen zijnéIk hallucineerde maar dat wist ik toen nog niet.   

Ik kon gaan douchen en iets drinken maar een uur later waren ze er weer met de blinddoek. We gingen een andere trap op en 

dat stelde me even gerust. We gingen weer naar de dokter en ik vertelde alles wat er gebeurd was. Dat de behandeling erger 

was geworden, dat de druk in mijn hoofd véél intenser was geworden, dat de kots tot bijna in mijn mond was gekomen, dat ik 

bijna niet meer had kunnen lopen en trappen op en aflopen.  

Hij zei me dat het woensdag was, 20.00 u.,  en dat ik misschien vrijdag naar de rechter moest. 

In de cel kreeg ik een half uur later een broodje met worst en een fles water.  De mond openen ging nog steeds moeilijk en 

mijn wangen deden erg pijn en mijn gezicht was zelfs stijf. 
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Na het eten kon ik wat slapen.  

Om half 11 kwamen ze me weer halen. Ditmaal rustig.  

Toen we voorbij de celdeur tegenover kwamen begon mijn hart sneller te slaan. ñRustig, je bent goed bezigò. ñNu gaan we 

wat vragen voorbereiden die je boven moet herhalen.  

In de folterzaal vroegen ze of ik wilde zitten. Dat wilde ik. Maar toen ik zat hoorde ik plots weer met een plastic zak 

frommelen! ñJe wil niet meer in dezelfde situatie als voordien terechtkomen, niet Iker?ò Ze stelden weer een paar keren 

dezelfde vragen van eerder. Ik gaf antwoord en probeerde die antwoorden te onthouden.  Maar als ze een preciezer 

antwoord wilden trokken ze mij een plastic zak tot over de neus en zegden zij wat ik moest antwoorden. ñWelk waren de 

functies op die bijeenkomst van EKIN?ò Hun antwoord: ñUITEENZETTEN en VERDEDIGEN van hun VISIEò. ñEXPONER 

y DEFENDERò. Om óhunô antwoord te kunnen onthouden bleef ik aan een kunstEXPOSITIE denken. 

Ze bedreigden me met gelijkaardige situaties als voordien. Na de 5de of de 6de herhaling van mijn verklaring voegden ze er 

nieuwe vragen en antwoorden aan toe. Er kwamen twee nieuwe namen bij. Fysiek werd me geen kwaad meer berokkend 

tijdens deze sessie. Maar psychologisch hadden ze me volledig onder controle met die plastic zak over de bovenste helft van 

mijn hoofd.  

Donderdag, 20 januari 2011 

Tegen middernacht, met mijn verklaring in het hoofd, werd ik naar de kerkers gebracht.  

Ik ging op bed liggen maar plots kreeg ik verschrikkelijke pijn in mijn rechterbeen. Zó erg dat ik niet kon slapen.  

Om 02.00 u. kreeg ik voor de zesde keer de blinddoek om. Ze herhaalden twee of drie keer de meest complexe vragen en ze 

bedreigden me als ik het niet zou doen zoals ze wilden. Ik zou mijn verklaring moeten afleggen voor een secretaris. Ze zegden 

ook dat ñik nog steeds, op meer dan middellange termijn, óincommunicadoô wasò. Ik berekende dat de incommunicado - 

periode zaterdag zou aflopen. We hadden dus nog anderhalve dag vóór ons als Rechter Grande-Marlaska ons 

zaterdagmiddag liet komen. Nog anderhalve dag in dit vuile gat in Madrid. Een vreselijke nachtmerrie. En ze lieten me nog 

eens merken dat ze me volledig onder controle hadden want ze wisten alles over mijn familieleden en vrienden.  

Alle namen die ze wilden horen werden nog eens herhaald.  

Om 04.00 u. in de morgen werd ik terug gebracht naar de kelder. ñJe hebt het heel goed gedaanò zegden ze weer. ñDenk 

erom wat je boven gaat zeggen!ò 

De verschrikkelijke pijn in mijn been belette mij te slapen. Als ik me wilde draaien werd ik weer klaarwakker van de pijn. Ik 

moest aan mijn familie en vrienden denken en ik begon weer te wenen. Het zuiverde mijn hoofd, tenminsteé     

Uiteindelijk haalde de vermoeidheid het op de pijn en ik viel in slaap.  

Rond 09.30 u werd ik wakker en om 10.00 u kreeg ik koffie met melk en Magdalenas. 

Daarna kreeg ik de blinddoek weer om. We gingen niet naar de dokter, zoals ik dacht, maar naar de zevende 

ondervragingssessie. De hele verklaring die ik moest afleggen passeerde de revue. Ze maakten van de gelegenheid gebruik 

om mij fotoôs te tonen: het meisje dat op mijn verdieping woonde, een vriendin van het groepje waarmee we uitgingen. Ook 

van de personen die ik in mijn verklaring moest noemen werden me fotoôs getoond.  

Tot slot werd er nog eens gedreigd dat ik in dezelfde omstandigheden als voordien terecht zou komen als ik boven niet 

hetzelfde zou zeggen als wat ingeoefend was. ñNa je verklaring kom je terug naar hier en ben je weer in onze handenò! 

ñDaarna gaan we discussi±ren over de situatie in Euskal Herria en over de keuze die de Radicale Linkse Nationalisten 

maaktenò.  

Ik werd naar mijn cel teruggebracht en vijf minuten later moest ik naar de dokter. Ik zei dat de behandeling beter was 

geworden maar dat ik niet kon slapen en amper kon lopen van de pijn in mijn been. 

De dokter zei dat het 11.00 u in de morgen was.  Hij gaf me een pilletje tegen de pijn, een ander om te slapen en nog een 

voor mijn maag want ik had al die tijd slecht eten gekregen. Om half twee brachten ze mij een broodje met worst. Ik werd 

naar een andere zaal gebracht waar ik de mededeling kreeg dat de ondervraging binnen enkele minuten zou beginnen. Eén 

van de aanwezige personen zou aan mijn kant staan. Afhankelijk van wat ik ging zeggen zou ik nadien behandeld worden.  

De zaal waar ze me naartoe brachten lag naast die van de wetsdokter. De blinddoek werd afgedaan maar de Guardia Civil 

die achter mij zat zei dat ik het niet moest riskeren om mijn hoofd om te draaien. Van de schrik durfde ik niet te kijken.  

Vooraan zaten twee jonge mannen. Eéntje schreef op zijn computer en de andere las me de vragen voor die hij nog eens 

herhaalde voor de typist. Hoewel ik het recht had te zwijgen durfde ik dat niet uit schrik voor een terugkeer naar wat ik 

meegemaakt had. Ik gaf alle antwoorden die ik van buiten geleerd had.  

Ik identificeerde de personen op de fotoôs die ze mij toonden en dan moest ik nog een zinloze test doen. Uiteindelijk 

ondertekende ik de verklaring.  

 Om 19.00 u werd ik terug gebracht naar de kelders. De dokter waar ik naartoe gebracht werd zei dat ik een goede 

verklaring had afgelegd en dat ik vrijdag voor de rechter zou verschijnen. 

Om 22.30 was er het ñafscheidò van de Guardia Civil. Ze zegden dat mijn verklaring zeer goed was en dat de vraag om voor 

de rechter te verschijnen in orde was. Het was in mijn handen of ik hetzelfde zou zeggen of niet. Als ik hetzelfde zou zeggen 

was de kans groot dat ik vrij zou komen? Om 23.00 u was ik terug in mijn cel. Ik sliep. 

Vrijdag, 21 januari 2011   

Om 08.00 u kreeg ik ontbijt: koffie met melk en Magdalenas.  Om 09.00 u pakte ik al mijn spullen. Ze deden mij de blinddoek 

om en de boeien aan en ik werd naar de dokter gebracht. Door een deur ernaast kwamen we op de parking waar de Nissan 

Patrol stond die me naar de Audiencia Nacional bracht. Het was ijskoud.   Ik verscheen vóór rechter Grande-Marlaska. Ik 

vertelde hem over de mishandelingen waarmee ik te maken kreeg maar hij gaf geen antwoord. Ik antwoordde niet op zijn 

vragen. Daarna werd ik naar de gevangenis gebracht maar de incommunicado ï periode was voorbij.  TOT ZOVER 

HET RELAAAS van de foltersessie waarvan Iker Moreno in januari 2011 het slachtoffer 

werdé 
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14.04.16 Baskische politieke gevangen zitten vaak ver van huis weg te rotten 

Iñaki Etxeberria Martin  zit gevangen in Salamanca op 440 km van huis en heeft een oogziekte aan beide ogen 

waardoor hij bijna blind is. Al jaren werd er geen onderzoek meer gedaan. 

Josetxo Arizkuren Ruiz zit in A Lama op 730 km  van huis en kreeg een zware hartziekte. 

Gorka Fraile Iturralde  zit in Badajoz  op 750 km van huis. Hij werd geopereerd aan tongkanker. Hij krijgt in 

de gevangenis niet de noodzakelijke behandeling. 

Iñaki , Josetxo en Gorka zijn 3 van de 10 politieke gevangenen uit Navarra die ernstig ziek zijn. 

Allemaal worden ze dubbel gestraft: door de muren waartussen ze zitten en door de afstand. Alle drie konden ze 

thuis met een enkelband van de juiste medische verzorging  genieten. Het is een eenvoudig mensenrecht maar 

de gevanenenpolitiek in Spanje is rechtenloos en onmenselijk... 

De stress, het voortdurende lawaai, de medische verwaarlozing, het slechte voedsel, het gebrek aan hygiëne en 

de bezorgdheid maken een enigszins normaal leven volstrekt onmogelijk. De gevangenisdokters geven toe dat 

zieke mensen daar niet kunnen genezen  maar ze doen er verder niets aan! Dit komt voor sommigen neer op een 

doodstraf! 

Enkele dagen geleden tekenden 4 burgemeesters met een verschillende ideologische achtergrond een manifest 

ten voordele van ernstig zieke gevangenen die de 70 waren gepasseerd.  

Daarmee werd een nieuwe wagon aan de solidariteits-trein toegevoegd... 

Eveneens stuurde de Regering van Navarra, vanuit de Commissie Vrede en Samenleving, een brief naar drie 

Spaanse gevangenissen met daarin een vraag naar de gezondheidstoestand van één van de gevangenen uit 

Navarra. Nóg een wagon aan de trein...   

En om de glimlach nog met een paar dagen te verlengen verzamelden een duizendtal voormalige politieke 

gevangenen om te bespreken hoe ze verder kunnen gaan met de zoektocht naar redelijke en definitieve 

oplossingen voor het conflict. De derde wagon.  

Deze kleine stappen vol symbolisme, emotie en betrokkenheid verenigd in de sociale steun kunnen voor 

vooruitgang zorgen.  Idem dito de steun die openbare instellingen (zoals de Regering van Navarra) uitzenden.  

 

15.04.16 Elf arrestaties bij de genootschappen Manos Limpias en Ausbanc. 

ñManos Limpiasò (ñPropere Handenò) is bij iedereen bekend door de systematische achter- en vervolging van 

alles (manifestaties) en iedereen (personen) die voor een Onafhankelijke Baskische Staat ijveren.  

ñAusbancò is niet zo bekend, tenzij bij de ñupper classò van ñgebruikersò van het Bankwezen. In 2005 en in 

2014 werden ze uit de ledenlijst van de ñConsumentenbondò gesloten.  

De leiders van beide genootschappen waren in de tachtiger jaren bekend als leden van ranzig rechtse 

groupuscules. Nu werden ze opgepakt en de beschuldiging luidt (eens te meer): CORRUPTIE onder de vorm van 

afpersing van Banken, Ondernemingen en Instellingen. Er werd meestal gedreigd met het uitbrengen van 

geheimen De buit zou in de miljoenen lopen. 

Van Manos Limpias werd Miguel Bernard gearresteerd en van Ausbanc Luis Pineda en verder nog 9 andere 

personen. Ook de echtgenote en de secretaresse van Pineda werden opgepakt. 

                       
Miguel Bernard                           en                                   Luis Pineda 

 

Opvallend is dat de beschuldigingen in de Zaak Nóos van hen kwamen. Zodoende staan nu de Spaanse prinses 

en zus van de koning, Cristina de Borbón samen met haar echtgenote, Iñaki Urdangarin, terecht.  

Eveneens hadden ze klacht ingediend tegen de ñdadersò van het fluitconcert bij de Bekerfinale Voetbal tussen  

Athletic Bilbao en Barcelona.  

Ook Sabino Cuadra, Volksvertegenwoordiger voor Amaiur, zou terecht moeten staan omdat hij op de tribune 

van het Congres in Madrid enkele bladzijden uit de Spaanse Grondwet scheurde.  
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16.04.16 Op de Citadel van Pamplona werden de gefusilleerden van 1936 herdacht 

Vanmorgen werden op de Citadel van Pamplona, in aanwezigheid van kinderen, kleinkinderen en andere 

familieleden de slachtoffers herdacht die na de Burgeroorlog standrechtelijk terechtgesteld werden.  

 

 
 

De Herdenking op de Citadel van Pamplona. (NAFAR TELEBISTA) 

 

 
 

Vooraf was er een hulde bij de gedenksteen 

 

De presidente van Navarra, Uxue Barkos, de minister van Civiele en Institutionele Zaken, Ana Ollo, en de 

Directeur van Vrede, Samenleving en Mensenrechten,  Alvaro Baraibar Etxeberria gaven present. 

Opvallend was de aanwezigheid van de vorige burgemeester Enrique Maya van UPN! Enkel van de PP en van 

de Kerk was niemand komen opdagen. 

[Barkos was iets te laat omdat ze vooraf al aanwezig was op een gelijkaardige hulde in Peralta.]  

 
 

 

 

16.04.16 In de ZEVENTIGER  jaren infiltreerde Mikel Lejarza, ñ(El) Loboò  (de wolf) in ETA  


